
Zápisnica 

z 2. riadneho zasadnutia OZ v Župčanoch, konaného dňa 

26.01.2023 

 

 

Prítomný: podľa prezenčnej listiny 

Program:   

1. Otvorenie 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 
3. Schválenie programu rokovania 
4. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra pre rok 2023 
5. Návrh na úpravu sadzobníka úhrad za služby poskytované obcou Župčany -schválenie 

6. Návrh na úpravu územného plánu obce Župčany 

7. Návrh na spracovanie žiadosti o Zmeny a doplnky územného plánu obce Župčany č.2  

8. Národná kultúrna pamiatka – ,,Lipová alej“, návrh na ochranu 

9. Protest prokurátora podľa §22 ods. 1 písm. a) § 23 a § 24 zákona š. 153/2001 Z.z. 

o prokuratúre v znení neskorších predpisov – napadnuté rozhodnutie 

ŽUP-2021/5145-OcÚ 

10. Protest prokurátora podľa §22 ods. 1 písm. a) § 23 a § 24 zákona š. 153/2001 Z.z. 

o prokuratúre v znení neskorších predpisov – 7 rozhodnutí v roku 2021 

11. Rôzne  

12. Záver 

 

 

1. Otvorenie 

 Starosta obce privítal prítomné poslankyne a poslancov, ako aj občanov obce, ktorí sa 
zúčastnili obecného zastupiteľstva. Skonštatoval, že obecné zastupiteľstvo je uznášania 
schopné v počte 8 poslancov a môže začať rokovanie.  

 

 

2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 

 Starosta určil za zapisovateľku p. Barbaru Matisekovú a za overovateľov zápisnice 
poslankyňu Máriu Germuškovú a poslanca Jozefa Ferenca.    



3. Schválenie programu rokovania 

 Starosta dal na vedomie prítomným obyvateľom, že dňa 25.01.2023 mali pracovné 
stretnutie s poslancami a prešli si všetky body rokovania. Nasledovalo hlasovanie za program, 
ktorý bol doručený poslancom v pozvánke na OZ.   

Prítomných: 8 poslancov 

Hlasovanie č.1: 

Za:  8    proti:  0    zdržalo sa :  0  

 Potom dodal, že na základe zistených skutočností, chce upraviť program zastupiteľstva 

a doplniť bod do rokovania pod číslom 11. Program rozvoja obce –predĺženie platnosti 

dokumentu do konca roka 2023, a tým sa posunú body : 12. Rôzne 

                                            13. Záver 

Nasledovne sa spýtal prítomných poslancov, či chce ešte niekto doplniť bod do programu  

rokovania. Keďže nikto nemal na doplnenie ďalší bol, starosta dal o zmene programu hlasovať.  

 

Hlasovanie č. 2: 

Za :  8                proti :  0             zdržalo sa :  0 

 

 

Uznesenie č. 17/01/23 

 

    Obecné zastupiteľstvo v Župčanoch, schválilo program rokovania 2. zasadnutia s doplneným 

bodom rokovania - Program rozvoja obce – predĺženie platnosti dokumentu do konca roka 2023. 

 

Program 2. zasadnutia obecného zastupiteľstva v Župčanoch:  

1. Otvorenie 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľa zápisnice 
3. Schválenie programu rokovania 
4. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra pre rok 2023 
5. Schvaľovanie - úprava sadzobníka úhrad za služby poskytované obcou Župčany 

6. Schválenie – zmeny a doplnky územného plánu obce Župčany 

7. Schválenie žiadosti – príspevok o dotáciu na obstarávanie zmien a doplnkov 

územného plánu obce Župčany č.2  

8. Národná kultúrna pamiatka – ,,Lipová alej“, návrh na ochranu 

9. Protest prokurátora podľa §22 ods. 1 písm. a) § 23 a § 24 zákona š. 153/2001 Z.z. 

o prokuratúre v znení neskorších predpisov – napadnuté rozhodnutie 

ŽUP-2021/5145-OcÚ 



10. Protest prokurátora podľa §22 ods. 1 písm. a) § 23 a § 24 zákona š. 153/2001 Z.z. 

o prokuratúre v znení neskorších predpisov – 7 rozhodnutí v roku 2021 

11. Program rozvoja obce – predĺženie platnosti dokumentu do roka  2023  

12. Rôzne  

13. Záver 

 

4. Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra pre rok 2023 
 
 Starosta oznámil rozsah kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra pre obec na rok 2023. 

Tejto kontrole podliehajú obecné úrady, organizácie obce, spolupracujúce osoby a osoby, ktorým 

boli poskytnuté dotácie. Prítomný občania boli starostom informovaní, že hlavnému kontrolórovi 

bude končiť zmluva a že bude vyhlásené výberové konanie. Obecné zastupiteľstvo schválilo návrh 

na výberové konanie hlavného kontrolóra do 5.4.2023. 

Za tento návrh dal starosta hlasovať. 

 

Hlasovanie č. 3: 

Za :  8                proti :  0             zdržalo sa :  0 

 

Uznesenie č. 18/01/23 

     Obecné zastupiteľstvo v Župčanoch schválilo - Plán kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 
na I. polrok 2023 a poveruje HK obce na výkon kontroly s súlade so schváleným plánom kontrolnej 
činnosti. 
 
 

5. Návrh na úpravu sadzobníka úhrad za služby poskytované obcou Župčany 
 
 Tento návrh prešiel vyjadrením finančnej komisie a aj poslancov OZ na pracovnom 
stretnutí. Vyjadrila sa k tomu aj obecná rada.  Obec potrebovala upraviť  poplatky, pretože sa  
zvýšili ceny energií a tým, že boli dlhodobo poddimenzované.  
Za tento návrh dal starosta hlasovať. 

 
Hlasovanie č. 4: 

Za :  8                proti :  0             zdržalo sa :  0 

 

Aktuálny sadzobník si občania vedia pozrieť na webovej stránke obce Župčany. 
Starosta dodal, že tento cenník bude platný už od 1.2.2023.  
 

Uznesenie č. 19/01/23 

     Obecné zastupiteľstvo v Župčanoch schválilo návrh na úpravu sadzobníka úhrad za služby 

poskytované obcou Župčany od 1.2.2023. 



 

6. Návrh na úpravu územného plánu obce Župčany 

 

 Starosta oboznámil prítomných hostí s problémom s dopravou a porušovaním činnosti 

územného plánu v nových lokalitách obce. Na základe všeobecnej dohody na pracovných 

stretnutiach, predložil starosta návrh na úpravu územného plánu v daných lokalitách.  

Za tento návrh dal starosta hlasovať 

 

 
Hlasovanie š. 5: 

Za :  8                proti :  0             zdržalo sa :  0 

 
Uznesenie č. 20/01/23 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje zámer spracovania Zmien a doplnkov č.2 Územného plánu obce 

Župčany v súlade s § 30 a 31 zákona č. 50/1976 Zb. o územnom plánovaní a stavebnom poriadku ( 

stavebný zákon ) v znení neskorších predpisov a žiada starostu obce o zabezpečenie s tým 

súvisiacich procesov.  

 

7. Návrh na spracovanie žiadosti o Zmeny a doplnky ÚP obce Župčany č.2 
 
 Starosta informoval prítomných občanom, že je potrebné uznesenie k podaniu žiadosti 
o dotáciu na spracovanie územnoplánovacej dokumentácie obcí. Proces schvaľovania 
a obstarávania potrvá najviac tri roky od uzatvorenia zmluvy o poskytnutí dotácie.  
Za tento návrh dal starosta hlasovať 

 

 
Hlasovanie č. 6: 

Za :  8                proti :  0             zdržalo sa :  0 

 

 
Uznesenie č. 21/01/23 

Obecné zastupiteľstvo v Župčanoch schvaľuje súhlas, že proces obstarávania a schvaľovania 
územnoplánovacej dokumentácie potrvá najviac tri roky od uzatvorenia zmluvy o poskytnutí 
dotácie.  
 

8. Národná kultúrna pamiatka – ,,Lipová alej“, návrh na ochranu 

 

 Starosta privítal občanov lipovej aleje a vysvetlil, že v danej lokalite sa zintenzívnila 

premávka. Lipová alej bola vyhlásená za Národnú kultúrnu pamiatku v roku 2009. V tejto časti 

vznikol spor medzi Pamiatkovým úradom a Slovenským pozemkovým fondom ako vlastníkom 



pozemku, že nijako nechráni danú pamiatku. Starosta informoval prítomných občanov, že obec 

doposiaľ neurobila žiadne kroky na ochranu a ani nebola vyzývaná žiadnym kompetentným 

úradom. Obec nemá finančné prostriedky, aby sa mohla o lipovú alej starať, aj keď SPF by sa rád 

vzdal pozemku v prospech obce. Preto dal starosta hlasovať za osadenie zákazových dopravných 

značiek a informačného značenia, ktoré budú osadené pri vstupe na lipovú alej a z vchádzania 

z časti Paločajka.   

Za tento návrh dal starosta hlasovať 

 
Hlasovanie č. 7: 

Za :  8                proti :  0             zdržalo sa :  0 

 
Uznesenie č. 22/01/23 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje zámer ochrany národnej kultúrnej pamiatky – Lipová alej, a to 

osadením dopravného značenia a informačného značenia a žiada starostu obce o zabezpečenie 

s tým súvisiacich procesov. 

 
 

9. Protest prokurátora podľa §22 ods. 1 písm. a) § 23 a § 24 zákona š. 153/2001 Z.z. 

o prokuratúre v znení neskorších predpisov – napadnuté rozhodnutie 

ŽUP-2021/5145-OcÚ 

 

 Starosta uviedol do problematiky občanov obce. Ide o vodoprávne povolenie na studne, v 

časti Medzi jabloňami. Stavebný úrad vraj nepostupoval v súlade so zákonmi. V tejto veci stále 

prebiehajú rokovania k tejto problematike. Obecný úrad upovedomil všetky zúčastnené strany 

o danom proteste prokurátora a čaká za ich vyjadreniami.   

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie protest prokurátora – na rozhodnutie 

ŽUP-2021/5145 

 
10. Protest prokurátora podľa §22 ods. 1 písm. a) § 23 a § 24 zákona š. 153/2001 Z.z. 

o prokuratúre v znení neskorších predpisov – 7 rozhodnutí v roku 2021 

 
 Prítomným občanom sa vysvetlilo, že sa jedná o podobný prípad ako v bode 9. Stavebný 
úrad vraj nepostupoval v súlade so zákonmi. Nebola poskytnutá všetka potrebná dokumentácia 
k výstavbe. Čaká sa za vyjadreniami ako pri bode 9. 

Obecné zastupiteľstvo berie na vedomie protest prokurátora – v rozsahu 7 rozhodnutí 

z roku 2021 stavebného konania. 

 

 



11. Program rozvoja obce – predĺženie platnosti dokumentu do roku 2023  

 
 Na základe dohody na pracovných stretnutiach sa poslanci a starosta dohodli o predĺžení 
tohto programu rozvoja obce, aby sa mohla obec zapojiť do niektorých programových výziev. 
Mnoho cieľov z daného programu nebolo naplnených, preto starosta využil možnosť predĺženia 
platnosti programu rozvoja obce. Počas tohto predĺženého obdobia sa bude pripravovať nový 
dokument Programu rozvoja obce.  
Za tento návrh dal starosta hlasovať 

 
Hlasovanie č. 8: 

Za :  8                proti :  0             zdržalo sa :  0 

 
Uznesenie č. 23/01/23 

Obecné zastupiteľstvo schvaľuje návrh: predĺžiť platnosť dokumentu Program rozvoja obce pre roky 
2017 – 2022 do konca roka 2023 a žiada starostu obce o zabezpečenie prípravy nového Programu 
rozvoja obce a s tým súvisiacich procesov.  
 
 

12. Rôzne  

  
Pán starosta - začal tento bod tým, že dňa 26.01.2023 prišla polícia prešetrovať, že občania pod 
vplyvom alkoholu vykonávali činnosti, ktoré by sa na verejnosti nemali vykonávať. Bolo to v čase 
kedy  prichádzali školáci na obed do  kultúrneho domu  a videli  veci, ktoré sú pre občanov 
18 rokov +.  
Celé to súvisí s vandalizmom a pitím alkoholu na verejnosti, hlavne v parku a na ihrisku. 

1. na ihrisku sa stretáva skupina neplnoletých občanov, ktorý sa tam pravidelne stretávajú 
a ničia obecný majetok . Nie sú to len obyvatelia našej obce ale aj z priľahlých obcí. 
Starosta upovedomil riaditeľov základných škôl o danej problematike. 

2. Kamerový systém v parku je objednaný a mal by sa spustiť v marci. 
3. Momentálne sa spracováva projekt na dopravné značenie v obci. Dopravné značky sa 

budú v obci postupe osadzovať s postupnosťou k problematickým lokalitám. Ak bude 
hotová projektová dokumentácia , následne budú vyjadrovacie rozhodnutia. 

4. Budú vychádzať obecné noviny od polovice februára. 
5. Požiarnici pripravujú zimné klzisko  
6. Fašiangové podujatie – karneval bude pre deti 19.02.2023 v kultúrnom dome.  
7. Separovanie odpadu. Starosta poďakoval zriadeným komisiám za doterajšiu činnosť. 

Vyzdvihol poslanca pána Stanislava Germušku a verejne mu poďakoval za spoluprácu. 
Oslovil firmu, ktorá sprostredkúva vývoz odpadu prostredníctvom veľkokapacitných 
kontajnerov na separovaný zber odpadu. Realizovať by sa to malo v mesiaci marec. 
Nabádal občanov na separovanie odpadov, pre výhodnejšiu cenu zvozu odpadov. 

 
 

 



 
Pani Germušková – na pracovných stretnutiach sa dohodli, že budú vykonávané námatkové 
výjazdy a pochôdzky  z radov poslancov a poriadkovej polície. Zároveň, vyzvala starších občanov 
obce k napomenutiu mládeže k správnemu správaniu.  
     Po zasadnutí komisie školstva, mládeže, športu a kultúry sa dohodli, že v jarnom období sa 
pokúsia v spolupráci s jednotlivými organizáciami v obci, zorganizovať upratovanie obce.  
 
Pán starosta -  ponechal priestor na vyjadrenie sa občanom. S prítomných občanov vystúpili: 
 
Pán Kralovanský – zaujímalo ho , či budú nejaké zápisnice z pracovných stretnutí, aby aj občania 
vedeli, ako konkrétne sa rokovalo a k čomu sa dospelo na týchto stretnutiach. 
 
Pán starosta – zápisnice z pracovných stretnutí nie sú, je to príprava, diskusia, návrhy, podnety na 
obecné zastupiteľstvo. Zápisnica sa vykoná zo zasadnutia obecného zastupiteľstva.  
 
Pani Germušková – na pracovných poradách došlo k vzájomnej dohode, na základe ktorej sa na 
obecnom zastupiteľstve prijímali predkladané uznesenia.  
 
Pán Kralovanský – opýtal sa na to, či by nebolo možné spojazdniť cestu na Paločajke nejakou 
úpravou, keďže bude vjazd na túto lokalitu jediný. Požiadal aj o zamedzenie prejazdu 
poľnohospodárskych vozidiel už na jar, kvôli znehodnocovaniu cesty. 

 
Pán starosta – starosta pripravuje verejnú súťaž na sanáciu ciest v kritickej lokalite Kapustníky, 
ďalej Paločajka a Medzi jabloňami ale momentálna finančná situácia obce to nedovoľuje.  
Spomenul, že cesta na Paločajke je stále vedená ak orná pôda. Starosta preverí inú možnosť 
prejazdu poľnohospodárskych vozidiel. 
 
Pán Kralovanský – súhlasí s ochranou pamiatky Lipová alej, alej vyžaduje postupnosť krokov, kým 
sa obmedzí prejazd zákazovými značkami. V prvom rade by obec mala chrániť život, zdravie 
a majetok občanov pri výjazde z nebezpečnej križovatky, kde autá jazdia bezohľadne a nákladné 
vozidlá sa musia do kopca rozbehnúť. Vjazd je neprehľadný.  
 
Pán starosta – starosta vie o tomto probléme, zadefinoval ho ako kritický bod a úprava je v štádiu 
riešenia, je to dlhodobo neriešený problém z minulosti.  
 
 
Pán Figula – vystúpil s niekoľkými požiadavkami, viď. príloha č.1. Priložil aj  žiadosť o údržbu  
chodníka, viď. príloha 2. a predložil návrh na úpravu územného plánu, viď. príloha č.3.  

 
Pán starosta – vyjadril sa, že obec nekopírovala časti zákona a chýbajúce informácie nájde 
v zákone. 

 
 
 



Pán Eštočin – opýtal sa, či sa bude riešiť obecný vodovod a cesta v časti Medzi jabloňami? Existujú 
aj eurofondy, tak to treba využiť.  
 
Pán starosta – cesta Medzi jabloňami patrí Slovenskému pozemkovému fondu. Najprv, musí obec 
vykúpiť tento pozemok a k tomu je spracovaná projektová dokumentácia. Je to v štádiu riešenia.  

 
 

Pán Janák – chcel sa informovať, kedy bude kanalizácia Medzi jabloňami. Občania sú ochotný 
prispieť k realizácií kanalizácie.   
 
Pán starosta – vysvetlil, že napojenie sa na obecnú kanalizáciu nie je možné, kvôli kapacite ČOV 
v Malom Šariši. Vyzval pána Janáka, aby sa zastavil na obecnom úrade počas stránkových hodín.  

 
Pán Zusko – navrhol, aby obec dala osadiť spomaľovacie pruhy, pretože vodiči jazdia po obci 
veľmi rýchlo. 

 
Pán starosta – Spomaľovacie pruhy neboli schválené. Obec navrhla pri škôlke zdrsnený povrch. Je 
spravený projekt na cestu Medzany a čaká sa za vyjadrovacím rozhodnutím. 

  
Pán Zusko – oboznámil starostu, že zateká do šatní na ihrisku a ako to obec bude riešiť.  

 
Pán starosta – opýtal sa pána Zuska, kde to hlásil? Starosta o tom počuje prvý krát.  

 
Pán Zusko - nehlásil to niekde, vraj o tom všetci vedia. Navrhol, aby sa futbalové ihrisko oplotilo 
kvôli vandalom, ktorý ho ničia.  

 
Pán starosta – obec má v pláne detské ihrisko, ktoré by sa osadilo do parku. Nakoľko je to v strede 
obce. Obec na to potrebuje projektovú dokumentáciu.  
 
Pán Antol - upozornil na občanov, ktorí vozia bordel dozadu na lipovú alej. Je tam veľký 
neporiadok. Ďalej ho zaujíma, či môže kosiť medzi lipami a kam vyviezť pokosenú trávu. 

 
Pán starosta – obec má v pláne zriadiť zberný dvor. Pracuje sa na tom, aby ho obec mala, no musí 
sa vyriešiť umiestnenie zberného dvora.  

 
Pán Figula – bolo by potrebné vykonať orezanie konárov v parku. Pod ťažkým snehom sa veľmi 
nakláňajú nad cestu.  

 
Pán starosta - najprv musí prejsť park inventarizáciou stromov.  

 
Pán Figula - navrhol, aby sa zamedzil vstup autom do parku 

 
Pán starosta – nevidí tam v tom problém.   
 



Pani Koscelníková – uvedomila obecný úrad, že v časti lipová alej je konár , ktorý je potrebné 
zrezať lebo je zlomený. Písala aj pani Pavlíkovej z Pamiatkového úradu, aby zrezali tento konár. 
Doposiaľ to nie je vyriešené. Ďalej ju zaujíma úprava tejto cesty.  
 
Pán Germuška – bude sa tomu venovať. Krajský pamiatkový úrad vydáva potvrdenia, kto sa 
o danú úpravu terénu a starostlivosti o stromy, môže starať.  
 
 
Pán starosta – vyjadril sa, že to nie je až taký kritický stav, sú aj horšie lokality, napr. lokalita Nad 
Kapustniskami.  
 
Pán Eštočin – zaujímal sa, či sa bude riešiť MHD na Vysokú? 
 
Pán starosta – MHD sa v tomto čase riešiť nebude. Obec rokovala o osadení zastávky SAD 
k lokalite Vysoká, ale cesta nespĺňala požiadavky.   
 

13. Záver 
 
 Nakoniec sa starosta obce poďakoval poslancom ako aj ostatným prítomným občanom za 
účasť na zasadnutí obecného zastupiteľstva a rokovanie ukončil. 
 
 
 
V Župčanoch 26.01.2023 
 
 
 
Overovatelia zápisnice : Mária Germušková 
 
    Jozef Ferenc  
 
 
Zapisovateľka : Barbara Matiseková  
 
 
 
 
 
              Mgr. Martin Dlugoš 
                          starosta obce 


